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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l
szóló 10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a
Kormány tagjainak feladat- és hatásköréről szóló 94/2018 . (V. 22 .) Korm. rendelet 92 .§ 2. és
3 ., 11 pontja szerinti feladatkörében eljáró Dr. Kásler Miklós Emberi Erőforrások
Minisztériumát vezető miniszterhez ,

„Miért nem támogatja az állam a fogamzásgátlást? ”

címmel . A válásszt írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Egy 2015-ben készített reprezentatív kutatás alapján a szexuálisan aktív, 16-25 év között i
fiatalok negyede soha nem védekezett, csaknem fele pedig nem védekezett az első együttlét
alkalmával, ami átlagosan a tizenhatodik életév során történt meg . Tízből csak egy szülő
támogatja anyagilag gyermeke védekezését .
Tekintettel arra, hogy egy kis doboz óvszer 6-800 forint, a fogamzásgátló tabletta pedi g
nagyságrendileg havi 3-4 ezer forint . Könnyű levonni a következtetést, ismerve a hazai
viszonyokat, hogy a védekezésnek bizony súlyos annak anyagi vonzata is van, amikhe z
azonban az állam nem kíván hozzájárulni .
Más európai államok jellemz ően valamilyen szinten és formában hajlandóak kivenni a
részüket ezen költségekbő l . A sajtóban megjelentek alapján: Németországban a 18 éven
aluliak orvosi ajánlás birtokában teljes egészében díjmentesen, pontosabban a
társadalombiztosítás által finanszírozva juthatnak fogamzásgátlóhoz, a 18-19 évesek a piaci á r
tíz százalékát kötelesek kifizetni, ami nem lehet 10 eurónál magasabb, a 20 év feletti n ők
esetében pedig már a piaci árat kell megfizetni, amennyiben a tabletta iránti igény egyetle n
oka a családtervezési szándék. Romániában azok a nők, akiknek van egészségbiztosítása ,
receptre ingyenesen jutnak fogamzásgátló tablettához . Spanyolországban, bár alapvetően
jelentős regionális eltérések vannak, jellemzően mindenhol elérhető valamilyen formában
támogatott, bár nem teljes egészében ingyenes fogamzásgátlás . A legprogresszívebb talán az
Egyesült Királyság, ahol Wales, Észak-Írország és Skócia lakói számára ingyenesen, az



angolok számára pedig egy meglehetősen alacsony felírási díj ellenében érhető el a
fogamzásgátló tabletta, illetve az esemény utáni tabletta minden 16 év feletti n őnek elérhető
recept nélkül, a megfelel ő intézményekben pedig ingyenesen, ahol emellett kiterjedt é s
ingyenes családtervezési konzultáción is részt vehetne k{
Sokat elárul a tárca hozzáállásáról, hogy a legutóbbi ifjúságkutatásban, amely kiterjed a
fiatalok vallási irányultságára, á nemzethez való viszonyára, az alkohol- és drogfogyasztás i
szokásaikra, a szexualitást azonban figyelmen kívül hagyja . Egy rövid, grafikon -nélküli
bekezdés tájékoztat arról, hogy a magyar fiatalok átlagosan 16 évesen kezdik szexuáli s
életüket .
Ha a kormánynak fontos lenne a tudatos gyermekvállalás, akkor feltehet ően nagyobb
figyelmet szárma erre a kérdéskörre, mint a fiatalokra, mind a szegénységben él őkre
tekintettel .

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól :
• Miért nem támogatja az állam a fogamzásgátlását? (Különös tekintettel a

fiatalokra, illetve a rászorulókra .)

Hangsúlyozom, hogy magam is kiemelt problémának és kihívásnak tartom hazán k
demográfiai válságát, viszont azt kezelni nem kockázatokkal és véletlenekkel lehet .
Véleményem szerint is a család a jövő garanciája, a biztonság tere, az érzelmi közössége k
közül az egyik, ha nem a legfontosabb . ugyanakkor a politikának feladata, hogy tegyen a
fiatal nők által -szinte kizárólagosan viselt felel ősség könnyítéséért, a nem kívánt terhessége k
visszaszorításáért, a nők által viselt kockázatok csökkentéséért . Mindezek miatt szükséges a
korszerű fogamzásgátló-, esemény utáni tabletta TB-támogatása és a gyógyszertári eléré s
biztosítása, a prevenció és felvilágosító programok er ősítése a szülők, pedagógusok,
szakemberek bevonásával .

Várom megtisztelő és teljes körű válaszát !

Budapest, 2018. június 4 .

Dr. G rma Zita
országg

	

épviselő
(MSZP)
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